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ACTA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DEL  
CONSELL MUNICIPAL DE SEGURETAT I PREVENCIÓ 

 
A la ciutat de Cornellà de Llobregat, essent les dinou hores i cinc minuts del dia 
dotze de novembre de dos mil vint, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els 
termes legalment previstos, es reuneixen per videoconferència, en sessió ordinària i 
primera convocatòria en ser-hi present el quòrum exigit, els membres del Ple del 
Consell Municipal de Seguretat i Prevenció de Cornellà que a continuació es 

relacionen, sota la Presidència de la Vicepresidenta del Consell, senyora Emília 
Briones Matamales, per absència del President, i actuant com Secretari el seu 
titular, senyor Andrés José Doblas Gómez. 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Vicepresidenta:  Sra.  Emília Briones Matamales 
Vocals:   Sr.  Óscar García Saldaña 
   Sr.  David Bravo Romero 

     Sr. Marcos de Sola Peña 
   Sr. José Manuel Martínez Palacios 

   Sr. José Antonio Martínez Ortiz 
   Sr. Javier Egea Martínez 
   Sr. Ramón Chao Paradas 
   Sr. Segundo Poblador Trinidad 
   Sr.  Ramón Subías Arilla  
   Sr.  Juan Alfonso Saucedo Pedregal  
   Sra. Diana Colominas Batista 
   Sr. Joan Barrera Riba 
   Sr. Luís López Muñoz 
   Sr. René López Lucas 
   Sr.  Emilio Rodríguez Ros 
Invitats: Sr.  Bartolomé Jiménez Cazorla 
   Sr. Jesús Fernández Muñoz 
   Sra.  Concepción Velarde Cidoncha 
Secretari: Sr.  Andrés J. Doblas Gómez 

 
Excusen la seva assistència: 

President:   Sr.  Antonio Balmón Arévalo 
Vocals:   Sra.  Montserrat Fuentes Gómez 
 
 
A continuació es procedeix a despatxar els assumptes que integren l’Ordre del Dia i 
que són els següents: 
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Punt primer.- Aprovació de l’acta amb referència núm. 02/2019 de la darrera 
sessió extraordinària de setze de desembre de dos mil dinou. 
 
La Vicepresidenta senyora Emília Briones Matamales, dona per aprovada l’acta de 
la darrera sessió del Consell en no haver-hi cap al·legació en contra.  
 
Punt segon.- Presentació Agenda Social Urbana “ASUECO”. 
 
La Vicepresidenta senyora Emília Briones Matamales, dona informació sobre el 
contingut de l’Agenda Social Urbana “ASUECO”, havent estat lliurada còpia 
d’aquesta als membres del Consell al correu de convocatòria.  
 

Punt tercer.- Informació cossos de seguretat. 
 
La Vicepresidenta senyora Emília Briones Matamales, dona pas a les explicacions 
dels representats dels cossos de seguretat competents a la ciutat deixant per al 
final de les mateixes les preguntes i aclariments que vulguin presentar els membres 
del Consell.  
 
El senyor Ramón Chao Paradas, cap de l’ABP de Cornellà de Llobregat de la Policia 
de la Generalitat-Mossos d’Esquadra (PG-ME), informa de la situació general de 
seguretat del present any en comparació amb el passat dos mil dinou a la ciutat i 
dona compte del treball que du a terme el cos que comanda d’acord amb les dades 
presentades a la darrera Junta Local de Seguretat de cinc de novembre de dos mil 
vint, fent una especial menció a les mesures presses per a lluitar contra 
l’excepcional situació provocada per la COVID-19. 

A continuació, el senyor Ramón Subías Arilla, comissari cap de la Comissaria del 
Cos de Policia Nacional de Cornellà de Llobregat, dona compte del treball dut a 
terme pel cos que comanda d’acord amb les dades presentades a la darrera Junta 
Local de Seguretat de cinc de novembre de dos mil vint, fent menció la l’excel·lent 
col·laboració i cooperació entre els cossos policials i en especial dintre de la crisi 
generada per la COVID-19. 

Acte seguit, el senyor Jesús Fernández Muñoz, tinent de la Compañia de la Guàrdia 
Civil de Vilanova i la Geltrú, competent en les seves funcions a la nostra ciutat, 
exposa les dades del treball d’aquest cos durant aquest any en relació amb el 
passat dos mil vint segons les dades presentades a la darrera Junta Local de 
Seguretat de cinc de novembre de dos mil vint. 

Finalment, el senyor Segundo Poblador Trinidad, cap de la Guàrdia Urbana, dona 
compte del treball que ha dut a terme aquest cos el present any en relació al passat 
dos mil dinou segons les dades presentades a la darrera Junta Local de Seguretat 
de cinc de novembre de dos mil vint, fent una especial menció a les relacionades 
amb les mesures excepcionals contra la COVID-19. 

Una vegada finalitzades les intervencions, la Vicepresidenta senyora Emília Briones 
Matamales, obre el torn de preguntes i aclariments sobre aquestes informacions 
ressaltant l’esforç que els cossos de seguretat han dut a terme en la situació 
excepcional que hem viscut i estem visquem. 
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Intervenint la senyora Concepción Velarde felicitant la feina dels cossos de 
seguretat i desitjant que molta gent de la població pogués tenir aquesta informació 
de tot el que es fa, per què de vegades sembla que no es facin aquests treballs 
paral·lels i vol de pas preguntar alguna qüestió que l`han fet arribar els veïns, com 
sobre les càmeres que s’estan posant en alguns llocs. Quin és l’objectiu i si s’estan 
posant a més barris i també sobre els problemes a les comunitats de veïns i que 
seria bo una campanya informativa al barri de Sant Ildefons per què sembla que 
estigui catalogat com a molt problemàtic i dona una visió de la ciutat que potser no 
es correspon amb la realitat. 

Contestant el senyor Segundo Poblador que s’estan ubicant més de 60 càmeres i 
unes son de seguretat ciutadana les quals es posen als llocs on les estadístiques 
indiquen que hi ha una major conflictivitat i la idea es que aquestes càmeres siguin 
intel·ligents per que si hi han moltes no hagi d’estar un agent pendent d’elles i per 
això tinguin softwares que es puguin programar com per exemple ens avisin si a 
determinades hores hi ha una zona on no hi ha d’haver ningú i entri qualsevol. Al 
igual que també ens està arribant informació de que la ciutadania aprova aquesta 
mesura als seus barris per que s’estan posat a llocs conflictius per a donar més 
seguretat. I que també a més d’aquestes s’estan instal·lant càmeres de control de 
trànsit amb la idea de que en futures contractacions es pugui actuar sobre els 
semàfors en cas de problemàtiques de trànsit. Quan als problemes a les 
comunitats, tal i com ja va exposar a la seva intervenció el cap de l’ABP de Mossos, 
senyor Ramón Chao, s’estan duent a l’actualitat operatius conjunts al barri de Sant 
Ildefons amb una saturació de presència malgrat no ser objectivament, per les 
dades, un barri amb més conflictivitat que d’altres. Però el que sí que es cert es que 
possiblement hi hagi una major sensació d’inseguretat. Per la qual cosa, s’està fent 
un sistema de patrullatge i d'operatius amb Mossos i Policia Nacional de tal forma 
que no es doni solapament i es visualitzin en una major franja horària els efectius. I 
amb tot això, amb aquestes presencies i amb la instal·lació de càmeres de seguretat 
l’objectiu es abaixar aquesta sensació d’inseguretat. 

Intervé la senyora Emília Briones dient que en relació a aquesta conflictivitat 
percebuda, hi han pocs pisos conflictius, però aquests pocs son força conflictius. I 
que molts d’aquests ho son per què hi ha màfies que fan negoci amb les 
ocupacions, amb la qual cosa i amb les dades que en tenim, hi ha pocs pisos 
conflictius de màfies però estem disposats a lluitar contra aquesta activitat per què, 
a banda de la il·licitud, amb aquesta activitat, de vegades perjudiquen a persones 
vulnerables. Per això aquesta setmana s’ha iniciat una campanya al barri de Sant 
Ildefons repartint díptics demanant als ciutadans que facin arribar informació i que 
quan detectin un pis ocupat conflictiu ens avisin per a poder actuar. Però el que no 
farem es actuar contra aquells pisos ocupats per famílies vulnerables.  

El senyor Emilio Rodríguez afegeix que quan han passat més de quaranta vuit 
hores d’una ocupació sembla ser que la policia no pot fer-hi res, i per això hauria de 
sortir alguna llei que no ho permeti per què aquest pis es d’una persona que l’està 
pagant i es injust. Que l’ha arribat algun cas i no pot ser.  

La senyora Emília Briones li respon que està d’acord donat que l’ajuntament té 
poques eines per a intervenir però que les poques que en té si es confirma que es 
un pis conflictiu s’actua negociant o intentant resoldre la situació i que ja fa temps, 
cinc anys, que s’estan demanat aquestes eines. Que precisament el mes passat es 
va debatre al Ple una moció on es demanaven eines en aquest sentit, i es 
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continuaran demanant per aquells casos conflictius per que no pot ser que la gent 
no pugui estar tranqui-la a casa. 

El senyor Emilio li diu que no es que no es faci res, sinó que no es suficient, amb el 
que la senyora Emília li respon que estem d’acord. 

Pren la paraula el senyor Luis López Muñoz, volen saber que a una de les últimes 
diapositives de Mossos en relació als operatius i havia una paraula que es deia 
“metall” i que no sap a que es refereix, i que en té d’altre consulta per a la Guàrdia 
Urbana en relació al que s’ha dit sobre les càmeres i més concretament sobre les de 
baixes emissions per saber si ja son operatives i s’estan tramiten denúncies.  

Responent el senyor Ramón Chao que l’operatiu “metall” esta fora dels operatius de 
Sant Ildefons i son actuacions que es fan en èpoques (ara hi ha menys), com fa un 

temps en que robaven metall a la ciutat i el venien a les deixalleries i llavors es feien 
dispositius especials per evitar la venda d’aquests objectes que podien ser tanques, 
tapes de clavegueram i d’altres. 

El senyor Segundo Poblador respon al senyor Luis que les càmeres de baixes 
emissions ja hi son operatives, que hi havia hagut alguns problemes de connexió i 
que a partir d’aquesta setmana ja es cursen les pertinents denuncies. 

Interve el senyor Marcos de Sola indicant que, con respecto a la medida de 
separación de equipos de trabajo en la Guardia Urbana en la lucha contra la 
Covidien-19, le parece interesante al igual que han hecho en otras plantillas, pero 
que se ha hablado que fue durante las primeras fases de confinamiento y pregunta 
si, dado que en estas últimas semanas la situación se está complicando en 
Cataluña con la ampliación de medidas restrictivas, estos "grupos burbujas" o de 
dimensionamiento de los recursos policiales a nivel de la Guardia Urbana, se 
volverán a retomar dada la actual situación. 

Contestant el senyor Segundo Poblador, que de momento no se descarta nada. Que 
se tiene la referencia de aquel espisodio y que cree que no es la misma situación 
que se vivió en el inicio, dado que era muy complicada y cogió por sorpresa a todo el 
mundo; donde no se encontraban EPI’s ni gel para las manos al existir una 
carencia generalizada, y por ello se crearon grupos de trabajo "burbuja". Pero en 
paralelo había unas instrucciones de trabajo y unos protocolos que se mantienen 
en la actualidad. Ahora no se trabaja una semana sí y una no, sino que está con los 
grupos de trabajos normalizados, pero por ejemplo en la toma del servicio no se 
encuentran los grupos, los movimientos dentro de las dependencias se hace con 
distanciamiento y uso de mascarillas, etc. y, si aún así se agravara la situación, ya 
se sabe cómo actuar con el referente que se llevó a cabo. 

En aquest punt el senyor Marcos quiere hacer extensivo el agradecimiento y la 
felicitación a todos los cuerpos presentes y a los que no lo están también, dado que 

ha sido un trabajo complejo el que se ha hecho y también el que está aún por 
hacer. 

Intervé el senyor David Bravo i demana si les presentacions en format “Power Point” 
que han presentat els cossos de seguretat se les faran arribar als grups municipals 
i als membres d’aquest Consell i, si no es així, sol·licita sisplau que es facin arribar. 
En segon lloc, sobre els talls de circulació que en principi eren per a la pandèmia, i 
que ara l’equip de Govern ha decidit que seran permanents, vol traslladar la 
disconformitat del Grup Municipal d’Esquerra Republicana la qual cosa ja s’ha 
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comentat en d’altres comissions i en aquest sentit demana que se’ls faci trasllat 
dels estudis i consultories dutes a terme com ja consta a l’acta de la sessió anterior 
per a valorar la implementació permanent d’aquests talls i els que es facin en el 
futur. A la vegada que s’interessa en relació al augment dels patinets sobre els 
quals hi ha moltes queixes de la ciutadania, si la Guàrdia Urbana es troba amb 
problemes legals per aplicar la normativa i posar multes sobre els incompliments. 
També pregunta a la Guàrdia Urbana quin es el protocol sobre la captura de la que 
s’ha fetr esment dels porcs senglars al costat del riu. Demanant alhora si hi ha 
hagut un increment de robatoris i ocupacions per que a la comissió informativa del 
setembre el cap de la Guàrdia Urbana va informar en un “Power Point” del qual 
encara no es disposa, que no havien augmentat, encara i que a la percepció 
ciutadana sembla que sí i per això es demana una comunicació clara de 
l’ajuntament per trencar amb la “rumorologia” i que no es doni una percepció 
errònia en aquest cas. També pregunta al cap dels Mossos d’Esquadra, respecte a 
l’apunyalament d’una persona al barri de Sant Ildefons, atés que a les xarxes va 
començar a córrer el “bulo” de que era una persona emigrant (magrebí) amb la 
conseqüent criminalització i comentaris racistes a les xarxes i no era així, eren 
ciutadans espanyols tant l’agressor com la víctima. Per això sembla important que 
en aquests casos l’ajuntament desmenteixi la “rumorologia” i es treballi per evitar la 
difusió del racisme i la criminalització de persones immigrades de la ciutat i en 
aquet sentit se interessa per si hi ha per part de l’ajuntament alguna actuació 
concreta.  

Responent el senyor Segundo Poblador, que respecte als talls de carrers el pot dir 
tècnicament la dinàmica que ha seguit l’ajuntament però que la resposta política no 
la pot donar per que no li pertoca. Però que els talls de carrers van sorgir per a 
donar més espai a la gent prop de casa amb els quals ja es comptaven, però que la 
pandèmia i l’estat d’alarma han fet que aquestes actuacions s’acceleressin. I que la 
pacificació de la ciutat, la qual es troba dintre del programa “Cornellà Natura”, es la 
direcció cap on es va. També informa que sobre l’increment de patinets s’ha fet una 
ordenança amb un articulat d’infraccions i denuncies i que no hi ha hagut cap 
problema en la tramitació d’aquestes sancions. I finalment quan al protocol de 
captura dels porcs al costat del riu des de medi ambient i l’ajuntament es va 
contractat una empresa especialitzada i que s’han capturat els porcs sense 
problema. El protocol es que nosaltres els localitzem i acompanyem a aquesta 
empresa que es fa càrrec de la seva captura.  

Pren la paraula en aquest punt la senyora Emília Briones per informar al senyor 
David sobre les dues peticions que ha fet quan a les presentacions dels cossos de 
seguretat i els informes tècnics sobre els talls de trànsit. Quan a les presentacions 
ha demanat el mateix que ja va sol·licitar la seva portaveu a la comissió informativa, 
i hi ha el compromís de fer arribar la de la Guàrdia Urbana, però la resta no es farà 
arribar. I pel que fa als talls de trànsit, a Cornellà hi ha un projecte que es diu 

“Cornellà Natura” el qual es de llarga durada i no es fa en un any sinó en deu anys i 
pot ser mes, el qual vol fer una ciutat més verda, mes amable, mes sostenible, més 
pacificada i com deia el senyor Segundo Poblador, ara amb la COVID, s’han vist 
obligats a cedir més espais als vianants, per tant s’ha aprofitat per impulsar 
aquestes mesures que ja estaven estudiades i el que ara es farà es consolidar 
projectes en aquestes espais que seran irreversibles i definitius per què aquesta es 
la seva filosofia política, la d’anar poc a poc pacificant carrers; la d’anar pacificant 
el trànsit sense anar contra el cotxe però a favor del vianant i que les famílies 
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tinguin mes espais per a passejar, amb menys contaminació i mes saludables. 
Aquesta es la filosofia del “Cornellà Natura” que va començar a caminar fa tres anys 
però en estudi ja porta vuit i per tant les actuacions que s’aniran veient durant 
aquest mandat aniran en aquesta línia per complementar la ciutat i que sigui més 
verda, més amable, més sostenible i sobre tot, més saludable. Finalment sobre la 
“rumorologia” no es farà cap tipus de campanya per que contra les opinions 
personals no es donaria l’abast, però el que si que fa anys es va crear una secció 
"antirumors" en general la qual es pot consultar a la plana web de l’ajuntament i 
encara es activa, però específicament per aquesta acció que va passar, la qual 
podria haver passat a qualsevol lloc i va ser un fet desafortunat que a més no va ser 
conseqüència ni de màfies ni de grups criminals, sinó del “amor” per així dir-lo, no 
es farà cap actuació concreta.  

El senyor David Bravo li pregunta a la senyora Emília en relació a la seva primera 
pregunta si els faran arribar les presentacions dels cossos de seguretat, responent 
la senyora Emilia que li faran arribar a través de la seva portaveu només la 
presentació de la Guardia Urbana que és el compromís que es va oferir.  

El senyor Ramón Chao pren la paraula per confirmar tal i com ha dit la senyora 
Emília, que aquest fet de l’apunyalament podria haver passat a qualsevol altre lloc i 
que no te res a veure amb el racisme ni amb qualsevol altre tema de bandes sinó 
que va ser un fet fortuït en una baralla de joves que va acabar malament. I pel que 
fa a la “rumorologia”, el cos dels Mossos d’Esquadra treballa molt en aquest àmbit i 
està molt preocupat amb el racisme amb la qual cosa el servei de comunicació del 
cos ja va fer una nota informant dels fets que van provocar aquest greu incident, el 
qual era aliè a bandes i racisme.     

I no havent-hi cap intervenció més, la Vicepresidenta, senyora Emília Briones, 
demana passar al punt següent. 

 
 
Punt quart.- Precs i preguntes. 
 

Intervé el senyor Emilio Rodríguez dient en relació als patinets que alguns ho fan bé 
però que d’altres, corren a mes de cinquanta i passen pel costat de la gent sense 
avisar i que s’haurien de posar en ordre per a que no anessin a mes de trenta i per 
la zona de les bicicletes donat que no hi van. Que van com boixos. 

Respon el senyor Segundo Poblador que s’han posat moltes denuncies i que es una 
llàstima que tot l’esforç que es va fer a finals de l’any passat per a informar als 
conductors de patinets, s’hagi perdut una mica per l’estat d’alarma i és per això pel 
que es continua informant però també fent dispositius de control i denunciant. Que 
també la Direcció General de Trànsit ha modificat la normativa i ara demanarà una 

documentació específica pels patinets i es veurà de quina manera es podrà 
controlar. Però que de fet ja s’està denunciant encara i que els han d’arribar les 
sancions i així també el boca oreja farà la seva feina, al igual que ha passat amb el 
confinament, que les denuncies que es posaven per incompliments amb el temps 
que ha passat la gent s’ha conscienciat més, entre d’altres cosses, per que ja fa dos 
mesos que comencen a arribar les denuncies que es van posar al principi i en el cas 
dels patinets es donarà que entre el conscienciament i l’aplicació de les normes, 
segurament hi haurà un major compliment per part dels usuaris. Precisant que el 
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portar patinets no es dolent per a la circulació per que es un vehicle no 
contaminant, gasta menys..., però ben utilitat i creu que en un any baixarà molt 
l’incompliment.    

Intervé el senyor Marcos de Sola comentant que en relación con los contactos que 
mantienen desde “Ciutadans” con vecinos, comerciantes  y algunos agentes de la 
Guardia Urbana, ven un hecho importante la instalación de cámaras de 
videovigilancia para mejorar la seguridad ciudadana, pero que hay algún punto 
como en los interbloques de Avet en los cuales están a una altura baja y se pueden 
“vandalizar” con cierta facilidad. Así como comentan algunos agentes de la Guardia 
Urbana que sobre el parque móvil hay algunos vehículos nuevos pero que otros 
tienen problemas por antigüedad, reparaciones y demás, y que si no miró mal la 
cantidad presupuestada para el próximo ejercicio, está en torno a los cuarenta y 
cuatro mil euros y le gustaría saber el destino de esa partida presupuestaria porque 
para renovar el parque móvil parece una cantidad pequeña. Por otro lado, a nivel de 
plantilla, ya saben la opinión de su grupo la cual es positiva por las plazas que se 
cubrieron el año pasado y las doce plazas que se encuentran en proceso de 
selección pendientes de ir a la academia, pero quería saber si en relación a lo que se 
comentó el pasado año, sobre las jubilaciones de los agentes, si la tasa de 
reposición está siendo la adecuada o si por el contario se van a jubilar más agentes 
de los que se incorporarán, sin quitar mérito a estas plazas que se están 
convocando. A la vez se adhiere a la petición que se llevó a cabo en la comisión del 
mes de septiembre, sobre los datos aportados por Guardia Urbana, y aunque lo da 
lo da por respondido, quería sumarse a la petición formulada por el señor David 
Bravo d’Esquerra Republicana. También añade que a nivel de comunicación con la 
ciudadanía sin perjuicio de la web del ayuntamiento y de la app de seguridad 
ciudadana de la que tienen buenas referencias porque ha hecho uso particular y la 
comunicación con Guardia Urbana ha sido instantánea y directa además de llegar 
información a través de ella, pero no deja de ser una aplicación que se descarga 
voluntariamente quien la quiere tener que no es poca gente. Y por poner un 
ejemplo, se ha hecho una campaña para distribuir dípticos en papel para los 
vecinos de Sant Ildefonso, lo cual está bien porque hay un segmento de población 
de cierta edad que necesitan este soporte físico para poder leerlo pero también es 
cierto y se ha llevado a Pleno si no recuerda mal vía moción, la creación como 
tienen la mayoría de grandes ayuntamientos  y muchos pequeños en gran parte del 
mundo, de perfiles en redes sociales identificables por parte de los ciudadanos, 
siendo algo clave para la transmisión de información y en este sentido esta mañana 
se le ha respondido que se estaba trabajando en la creación de perfiles oficiales 
municipales en redes sociales. Pero que más allá de lo que se puede hacer a nivel 
municipal y por lo que compete a este "Consell" con respecto a la seguridad, como 
lo tiene la Guardia Urbana de Barcelona y había comentado con su jefe, el 
intendente mayor Pedro Velázquez, que ese perfil es importantísimo para la emisión 

de información rápida y que para comunicarse con la ciudadanía las redes sociales 
son fundamentales y en este sentido lo que pide es que puedan dotar a la Guardia 
Urbana de Cornellà al igual que otras policías locales de esta herramienta. 
Queriendo resaltar esta necesidad diciendo que los guardias de Cornellà hicieron 
un video divulgativo muy interesante en relación al inicio del Ramadán donde 
daban consejos de seguridad relacionados con las restricciones de movilidad y se 
hubo de difundir a través de perfiles personales de algunos guardias y del proyecto 
“Pels Valents” que no tiene que ver con lo que es la institución, por ello su 
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importancia para el acercamiento con el ciudadano y que la gente joven, que son los 
mayores usuarios de redes sociales, vea a la policía con cercanía y proximidad. Y 
finalmente dirigida a Emília Briones, que a través de la plataforma “Aprop teu” se 
hizo llegar una carencia que se detectó en el Llobregat Centre dado que tienen las 
salidas de emergencia en horario abierto al público cerradas con cadenas y 
candados imposibilitando la evacuación y por ello se abrió una incidencia en el 
“Aprop teu” a la vez que se habló con bomberos para ver quien era competente y 
sugirieron que se acudiera al ayuntamiento como organismo competente en otorgar 
la licencia de actividad y de establecer los mínimos necesarios sobre los elementos 
de evacuación, así como para inspeccionar y sancionar. Que se abrió por ello la 
comentada incidencia en “Aprop teu” la cual fue rápida en responderse, pero la 
respuesta fue una dejación de funciones total, porque cree que posiblemente no le 
llego a quien debería haber llegado que seguramente sería a la senyora Emilia 
Briones. Y la respuesta fue que se había contactado con el centro comercial para 
que si lo consideraban oportuno revisasen sus procedimientos. Y que ante un 
incidencia de tal gravedad como tener encadenadas las salidas de evacuación de un 
centro comercial, si un vecino tiene un bar y cierra una hora tarde se le denuncia 
por ordenanzas, al igual que si pone dos o tres mesas mas y este caso es mucho 
más grave porque hay vidas en juego y entendiendo que hubo una dejación de 
funciones por parte del ayuntamiento y se tuvo que abrir una incidencia en el 
Departament d’Interior de la Generalitat de Catalunya, la cual la presentó 
personalmente y de la que tuvo respuesta informando que se va a hacer una visita 
por parte de Protección Civil de la Generalitat, añadiendo que el ayuntamiento tiene 
que hacer algo en ese sentido porque tenemos un centro comercial con las salidas 
de emergencia encadenadas. 

Respon Emília Briones dient que intentará economizar el tiempo por la restricción 
horaria de movimientos y que en relación a las salidas del centro comercial a ella 
personalmente no le costa y que por lo tanto toma nota y se mirará mañana a 
primera hora dado que no es comprensible. Que respecto a la primera pregunta 
sobre el parque móvil, sobre esos cuarenta y seis mil euros, le recuerda que su 
grupo votó en contra del presupuesto y que por ellos no habrían tenido ni ese 
dinero para la compra de un coche porque poco a poco se va renovando el parque 
móvil, pero preguntar por algo cuando se ha votado en contra no habría lugar 
porque hay carencias de movilidad, no solo en la Guardia Urbana, sino en otros 
departamentos, pero poco a poco se irá supliendo, y que además existen otras 
prioridades que son sociales como los planes de ocupación, un fondo de emergencia 
social con un millón de euros y poco a poco se irá también renovando el parque 
móvil dentro de las posibilidades. También que en relación a las plazas comentadas, 
doce el año pasado y las de este año, la idea es ir cubriendo todos los puestos en 
función de los recursos que se tengan e ir aumentando la plantilla en la medida que 
las posibilidades permitan seguir creciendo. Finalmente en lo referente a la 

comunicación, esta mañana ya se le ha contestado que se está haciendo un estudio 
sobre las redes sociales y cuando se tenga claro qué se puede hacer se valorará si 
Guardia Urbana tendrá su propia red, pero mientras, como él mismo ha reconocido, 
tenemos una app  de seguridad que funciona perfectamente y por lo tanto se 
seguirá impulsando para que llegue a más personas.  

El senyor Marcos de Sola intervé de nou indicant que antes de las elecciones 
municipales el anterior Teniente de Alcalde responsable de la Guardia Urbana 
realizó una visita en sus dependencias y les manifestó que en un breve periodo de 
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tiempo se iba a iniciar la construcción de una nueva comisaría para cubrir las 
necesidades que pudieran tener los guardias, y como se ha visto ahora mismo que 
se ha hecho una reforma en el vestuario femenino para ampliar su espacio en 
detrimento del espacio del comedor, hay determinadas actividades en las que no 
caben los guardias, y por ello querría saber en que estado está, ya que han pasado 
casi dos años de aquella propuesta de nueva comisaria que espera como mínimo 
este proyectada.  

La senyora Emília Briones diu que está el proyecto pero está congelado y pide si 
somos conscientes de la situación en la que estamos, porque se está reduciendo 
presupuesto para destinar el máximo dinero a políticas sociales y este año no hay 
dinero para una nueva comisaría. Que el proyecto está congelado hasta tener 
recursos; pero que no se descarta.  

Intervé el senyor David Bravo per a realitzar un prec, donat que des de el Grup 
Municipal d’Esquerra es va demanar prendre mesures quan a la violència vers les 
persones que pel fet de manifestar-se i expressar-se poden ser agredides com va 
passar a la marxa de vehicles que es va dur a terme l’u d’octubre tal i com es va 
expressar al Ple i seria bo concretar quin tipus de mesures es prendran per part de 
la Guàrdia Urbana dintre de la seva tasca i especialment donada la reiteració de 
grups organitzats.  

Contestant la senyora Emília Briones que al mencionat Ple l’alcalde ja va contestar 
que no era procedent demanar que la Guàrdia Urbana prengués mesures en una 
temàtica així i que la portaveu del Grup Municipal que va assistir tindrà la 
resposta. 

Responent el senyor David que era només per una qüestió de seguretat ciutadana, 
donat que eren unes persones que estaven fent una activitat aprovada. I que el que 
els interessa com a grup, es que sigui quina sigui l’activitat es preguin les mesures 
de seguretat ciutadana i que ja va escoltar la resposta de l’alcalde i encara i així vol 
reiterar aquesta preocupació. 

La senyora Emília li contesta que lamenta que les regidores de l’ajuntament 
desconeguin les competències que tenen cada cos de seguretat i creu que avui amb 
la informació que s’ha donat al punt tres s’ha deixat palès qui té cadascuna de les 
competències i per tant es reitera a la resposta que va donar l’alcalde al Ple.    

 
I no havent-hi cap prec, ni pregunta, ni més punts a tractar, la Vicepresidenta 
senyora Emília Briones Matamales agraeix la presència de hom per l’esforç que s’ha 
fet encara que hagi estat de forma virtual i remarca tot el treball que s’ha dut a 
terme pels cossos policials i que es continuaran els esforços per a donar seguretat 
donat que encara estem en estat d’alarma, donant per finalitzada la sessió quan 
són les vint-i-una hora i cinc minuts, de la qual s’estén la present acta. 

 
 
El Secretari        La Vicepresidenta  
Sr. Andrés J. Doblas Gómez    Sra. Emília Briones Matamales 
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